

## قائمة المترشحين لعضوية مجلس الإدارة

يسر مسقط للتمويل المحدودة ( الشركة ) إفادة المساهمين الكرام بقائمة المترشحين لعضوية مجلس الإدارة مع نبذة تعريفية بالمترشحين . علما بأن إنتخاب وتعيين الأعضاء سيخضع لموافقة الجمعية العامة العادية للمساهمين والجهات الرقابية.

الرقم	اسم المترشح	المؤهلات الأكاديمية والخبرة العملية
1	جمال حبيب عبدالله القريشي	<p>الفاضل العميد جمال بن حبيب القريشي يتولى منصب مدير عام التحريات والبحث الجنائي بشرطة عُمان السلطانية منذ عام 2021م، ويتمتع بخبرة قيادية وأمنية واسعة في مجالات التحقيقات الجنائية والعمل الأمني على المستويين الوطني والدولي.</p> <p>يحمل ليسانس في الحقوق من جامعة بيروت العربية (1993م)، ودبلوم الدراسات العليا في العلوم الجنائية (2018م). وقد تدرج في عدد من المناصب القيادية البارزة، من بينها مدير عام مكافحة المخدرات والمؤثرات العقلية، ومساعد قائد المهام الخاصة، ومساعد قائد أكاديمية السلطان قابوس لعلوم الشرطة للشؤون الأكاديمية، ومدير معهد الضباط.</p> <p>كما يتولى عضوية ورئاسة عدد من اللجان الوطنية الاستراتيجية، ويمثل السلطنة في المحافل الدولية، لا سيما اجتماعات الجمعية العامة للإنتربول واجتماعات مدراء عموم التحقيقات بدول مجلس التعاون.</p> <p>ومن أبرز إنجازاته تأليف كتاب "إدارة التحقيق في القضايا الكبرى"، وحصوله على جائزة أفضل بحث أمني وعدد من الأوسمة، من بينها ميدالية التعاون الأمني من الأمانة العامة لدول مجلس التعاون.</p>
2	محمد جمال الدين على ناصر	<p>لفاضل/ محمد جمال الدين محام ومستشار قانوني لشؤون الشركات والدعوى التجارية، يتمتع بخبرة تزيد على 15 عاماً في مختلف المجالات القانونية الخاصة بإدارة الأعمال في منطقة الشرق الأوسط وسلطنة عُمان، حيث يعمل في السلطنة منذ أكثر من 8 سنوات. يمتلك معرفة وخبرة متعمقة في تفسير التشريعات واللوائح، وتحليل المعاملات، وإدارة العقود، وتقديم المشورة القانونية، والإشراف على المفاوضات لكبرى الشركات.</p> <p>وبصفته عضو مجلس إدارة لعدد من الشركات المرموقة، فإنه يشرف على التوجه الاستراتيجي وحوكمة الشركات، بما يضمن تحقيق أهداف الشركات والالتزام بمسؤوليتها تجاه أصحاب المصلحة.</p> <p>كما أن الفاضل/ محمد جمال الدين حاصل على درجة الماجستير في القانون الخاص من جامعة عين شمس - مصر، وهو خريج كلية الحقوق بجامعة عين شمس، وعضو النقابة العامة للمحامين.</p>
3	محمد عامر محمد المتولى	<p>الفاضل/ محمد عامر يتمتع بخبرة تزيد عن 32 سنة في مجال التأمين والاستثمار وإدارة الشركات، وهو خريج ماجستير إدارة الأعمال في التأمين والقانون البحري وحاصل على بكالوريوس في القانون. في سنة 1993، بدأت المسيرة المهنية المتميزة للفاضل/ محمد عامر بالعمل في مجال التأمين لدى شركة مصر للتأمين. ثم وسع نطاق خبرته ليشمل مجال الاستثمار والإدارة، وانضم إلى شركة مسقط الوطنية القابضة ش.م.ع.ع في سنة 2006.</p> <p>واعتباراً من سنة 2017، تقلد دوراً قيادياً كرئيس تنفيذي لشركة مسقط للتأمين ش.م.ع.ع، حيث يشغل حالياً منصب رئيس مجلس الإدارة. كما يشغل الفاضل/ محمد عامر مناصب على مستوى مجلس الإدارة، حيث يساهم برويته الاستراتيجية كعضو مجلس إدارة في شركة أريج للزيوت النباتية (ش.م.ع.م) والشركة الوطنية العمانية للهندسة والاستثمار (ش.م.ع.ع)، وكرئيس لمجلس إدارة الشركة العمانية للتنمية الزراعية (ش.م.ع.م).</p>
4	جمال محمد محمد احمد عبدالله	<p>الفاضل/ جمال عبد الله هو خبير في مجال الضرائب، وقد شغل مناصب في مصلحة الضرائب المصرية وجهاز الضرائب العماني. وهو مستشار الضرائب في مؤسسة عمر الزواوي، حيث يقدم المشورة بشأن جميع المسائل الضريبية للمجموعة. بالإضافة إلى منصبه، يشغل الفاضل/ جمال عبد الله منصباً في مجلس إدارة الشركة العمانية لإعادة التأمين (ش.م.ع.ع).</p>

5	<p>فيصل محمد موسى اليوسف</p>	<p>الفاضل/ فيصل اليوسف هو الرئيس التنفيذي لمجموعة اليوسف ش.م.م، وقد عمل سابقاً مع شركة إرنست آند يونغ في عُمان والإمارات كمتخصص في التدقيق. وهو محاسب قانوني معتمد (ACCA – المملكة المتحدة)، ويحمل ماجستير إدارة الأعمال التنفيذية من جامعة أكسفورد وبكالوريوس في الاقتصاد من جامعة لندن، إضافة إلى دبلوم متقدم في التامين.</p> <p>يشغل منصب رئيس مجلس إدارة شركة مسقط للتمويل ش.م.ع.ع ورئيس مجلس إدارة شركة الرواد لخدمات التعليم الدولية ش.م.ع.م، وعضو مجلس إدارة شركة الأتوار للاستثمارات ش.م.ع.ع، ويتمتع بخبرة تزيد عن 20 عاماً في مجالات الصيرفة والتمويل</p>
6	<p>احمد محمود عبدالعاطى ابراهيم</p>	<p>أحمد محمود قيادي تنفيذي في مجال التدقيق الداخلي وإدارة المخاطر، يتمتع بخبرة تزيد عن 22 عاماً في الحوكمة وإدارة المخاطر والتدقيق والرقابة المالية في المؤسسات الكبرى في سلطنة عُمان. يشغل حالياً منصب مدير التدقيق الداخلي في إحدى كبرى شركات المقاولات، حيث يقود مهام التأكيد والاستشارات ويساهم في تعزيز أطر الرقابة الداخلية وإدارة المخاطر.</p> <p>يحمل ماجستير إدارة الأعمال وبكالوريوس تجارة (محاسبة)، وهو حاصل على شهادتي CISA و CRMA. كما يشغل عضوية مجلس إدارة شركة العنقاء للطاقة ش.م.ع.ع، وسبق له أن كان عضواً بمجلس إدارة جمعية المدققين الداخليين – عُمان. يتمتع بخبرة في حوكمة تقنية المعلومات، وإدارة المخاطر المؤسسية، والامتثال التنظيمي.</p>
7	<p>محمد رضا احمد جواد اللواتي</p>	<p>الفاضل/ محمد اللواتي هو مصرفي تنفيذي مهني يتمتع بخبرة تزيد عن 40 سنة في قطاع البنوك والتمويل. وهو حاصل على درجة الماجستير في إدارة الأعمال في مجال التسويق من من إحدى جامعات الولايات المتحدة الأمريكية، وهو زميل الأكاديمية الأمريكية للإدارة المالية. وقد تم تعيينه سابقاً في منصب الرئيس التنفيذي لشركة تأجير للتمويل ش.م.ع.ع (2013-2018) وكان مستشاراً لمجلس الإدارة (2018-2019). وقيل ذلك، شغل الفاضل/ محمد اللواتي منصب المدير العام في بنك ظفار ش.م.ع.ع ونائب المدير العام في بنك مجان الدولي ش.م.ع.م ونائب المدير العام في بنك التضامن للإسكان ش.م.ع.ع (البنك الأهلي ش.م.ع.ع) والمدير التنفيذي الأول في بنك مسقط ش.م.ع.ع ومسؤول تنفيذي في بنك ستاندرد تشاترد تشارترد.</p>
8	<p>CHANDRAHASAN THOZHUKKAT</p>	<p>الدكتور/ شاندرهاسان مينون حاصل علي بكالوريوس في الاقتصاد ودكتوراه من كلية دنستون للأعمال في سويسرا. بدأ مسيرته المهنية في الهند، ثم انتقل إلى سلطنة عُمان حيث شغل منصب مدير أول للشؤون المالية والإدارية في شركة ماك ألباين عمان ش.م.م، ومنذ عام 1997 يعمل مستشاراً مالياً لمجموعة شركات الحورية.</p> <p>وفي عام 2021 أسس مستشفى صحم الأيورفيدي بهدف تقديم خدمات علاجية متكاملة داخل السلطنة دون الحاجة للسفر إلى الخارج. يشغل حالياً منصب الرئيس التنفيذي لمستشفى ومركز صحي صحم للعلاج الأيورفيدي ش.م.م، والعضو المنتدب لمستشفى العافية ش.م.م، ويتمتع بخبرة واسعة في مجالات التمويل والإدارة وتطوير الرعاية الصحية.</p>
9	<p>سالم احمد سالم مرعى الشنفري</p>	<p>الفاضل/ سالم بن أحمد بن سالم الشنفري حاصل على البكالوريوس في إدارة الأعمال، تخصص إدارة الشؤون المالية، وهو يشغل حالياً منصب الرئيس التنفيذي لشركة المرعى للتجارة والتنمية. يتمتع الفاضل/ سالم الشنفري بخبرة مهنية تمتد لحوالي 19 سنة في مجال الأوراق المالية وإدارة المحافظ الاستثمارية والشركات العقارية.</p>
10	<p>صلاح عبدالله سلطان الشامسي</p>	<p>الفاضل/ صلاح الشامسي يمتلك خبرة تزيد عن 28 عاماً في القيادة والإدارة الاستراتيجية، مع سجل مهني حافل في تحقيق التحول المؤسسي والتميز التشغيلي. يشغل حالياً منصب رئيس قطاع التخطيط الاستراتيجي وإدارة المخاطر في شركة المها لتسويق المنتجات النفطية، حيث يقود فرقاً متعددة التخصصات ويشرف على التخطيط الاستراتيجي وإدارة المخاطر وتطوير شبكة محطات الوقود. تشمل خبرته قيادة المشاريع الكبرى، إعداد دراسات الجدوى الاقتصادية والاستثمارية، إعادة هيكلة الأطر المؤسسية، تطوير حلول أعمال مبتكرة، وصياغة الاستراتيجيات المؤسسية ومتابعة تنفيذها. وهو حاصل على ماجستير إدارة الأعمال من المملكة المتحدة، ويتمتع بخبرة إضافية في المبيعات والتسويق والدعاية والإعلان وخدمة العملاء إضافة إلى إدارة سلاسل المتاجر والمطاعم والمخابز والمقاهي وتجهيزها.</p> <p>المؤهلات العلمية ماجستير إدارة الأعمال (MBA)، جامعة هال، المملكة المتحدة بكالوريوس إدارة الأعمال (تسويق)، جامعة أركنساس في ليتل روك، الولايات المتحدة الأمريكية</p>

<p>الفاضلة/ نورا بنت محمد بن موسى اليوسف على درجة البكالوريوس في العلوم وإدارة الأعمال (تخصص التسويق والإدارة) من الجامعة الأمريكية في الشارقة عام 2012. التحقت بـ بنك الأهلي ش.م.ع. عام 2015 بوظيفة مسؤول موارد بشرية، وتُشغل منذ عام 2017 منصب مراجع مخاطر ولا تزال على رأس عملها حتى تاريخه.</p> <p>تمتلك خبرة في تقييم مخاطر الائتمان والتحليل المالي وتحليل البيانات وتقييم متطلبات الأعمال، كما شاركت في برامج تدريبية تشمل: ورشة أكسفورد للريادة والابتكار، وبرامج تحليل الائتمان للشركات (الأساسي والمتقدم)، وإدارة المواهب وتخطيط التعاقب الوظيفي</p>	<p>نورا محمد موسى اليوسف</p>	<p>11</p>
<p>الفاضل عبد الرضا مصطفى سلطان هو من أبرز رجال الأعمال في سلطنة عُمان، ويتمتع بخبرة واسعة في ريادة الأعمال وإعادة هيكلة الشركات، وسمعة متميزة على المستويين المحلي والدولي.</p> <p>يحمل درجة البكالوريوس في المالية من جامعة سان دييغو الحكومية بالولايات المتحدة الأمريكية، وأكمل عدداً من البرامج التنفيذية في القيادة والاستثمار والإدارة. يشغل منصب العضو المنتدب لمؤسسة مصطفى سلطان للمشاريع منذ عام 1993، وهو عضو مجلس إدارة في عدد من الشركات المساهمة العامة في السلطنة، ويشغل حالياً منصب عضو مجلس الإدارة ورئيس لجنة التدقيق في كل من شركة الأنوار للاستثمارات ش.م.ع. وشركة الجزيرة للخدمات ش.م.ع.</p> <p>يمتلك خبرة تتجاوز ثلاثة عقود في مناصب قيادية عليا، كما يُعد مطوراً عقارياً ومالك فندق فور بويننس باي شيراتون – مسقط، ومن أبرز مناصبه: القنصل الفخري لجمهورية فنلندا في سلطنة عُمان، وعضو مؤسس في منظمة الرؤساء الشباب (YPO)، وعضو مجلس إدارة الجمعية العمانية البريطانية (OBS).</p>	<p>عبدالرضا مصطفى عبدالرضا سلطان</p>	<p>12</p>



Muscat Clearing & Depository ( S.A.O.C.)  
مسقط للمقاصة و الإيداع (ش.م.ع.م) **mcd**

Date: 08/03/2026

## List of candidates for membership of the Board of Directors

MUSCAT FINANCE (the company) is pleased to inform the market and valued shareholders of the list of candidates for membership of the Board of Directors with an introduction to the candidates. Note that the election and appointment of members will be subject to the approval of the ordinary general meeting of shareholders and regulatory authorities.

No	Candidate Name	Experince and Qualification
1	جمال حبيب عبدالله القریشی	<p>Brigadier Jamal bin Habib Al Quraishi has served as Director General of Criminal Investigations and Research at the Royal Oman Police (ROP) since 2021. He holds an LL.B. from Beirut Arab University (1993) and a Postgraduate Diploma in Criminal Sciences (2018).</p> <p>He has held several senior leadership positions within the ROP, including Director General of Narcotics and Psychotropic Substances Control, Assistant Commander of Special Task Forces, and Director of the Officers Institute. He also chairs and serves on key national strategic committees related to human trafficking, money laundering, firearms licensing, and criminal investigation systems.</p> <p>Brigadier Al Quraishi has represented Oman at major international forums, including INTERPOL and GCC security meetings. He is the author of "Management of Investigation in Major Crimes", recipient of the Best Security Research Award (2003), and holder of the GCC Security Cooperation Medal.</p>
2	محمد جمال الدين على ناصر	<p>Mr. Mohamed Gamal El-Din is a Senior Corporate Legal, Compliance Lawyer and Legal Consultant specializing in corporate and commercial litigations, has over 15 years of diversified experience in various legal fields related to business administration in the Middle East, been working in Sultanate of Oman for more than 8 years.</p> <p>He possesses in-depth knowledge and expertise in legislative and regulatory interpretation, also, has broad experience in transactional analysis, contracts' management and overseeing negotiations for major corporations. As a Board Director of several reputable companies, he oversees strategic direction and corporate governance, ensuring achievement of corporate objectives, to adhere their responsibilities towards stakeholders.</p> <p>Mr. Mohamed Gamal El-Din holds Master's Degree in Private Law from Ain Shams University, Egypt. He is a graduate of the Faculty of Law, Ain Shams University and a member of the Bar Association.</p>

3	محمد عامر محمد المتولي	<p>Mr. Mohammed Amer is a highly accomplished professional with over 32 years of combined experience in insurance, investment, and corporate management. He holds a master's degree in insurance and Maritime Law and a Bachelor of Law. His distinguished career began in 1993 within the insurance sector at MISR Insurance Company. He subsequently expanded his expertise into investment and management, joining Muscat National Holding Company SAOG in 2006. In 2017, he assumed a leadership role CEO at Muscat Insurance SAOG, where he currently serves as Chairman. Mr. Amer also holds a board-level positions, contributing his strategic insight as a Board Member at Areej Vegetable Oils Co. (SAOC) and Oman National Engineering &amp; Investment Co. (SAOG), and as Chairman of the Board at Oman Agricultural Development Company (SAOC).</p>
4	جمال محمد محمد احمد عبدالله	<p>Mr. Gamal Abdulla is an expert in the Tax field with positions held in the Egyptian Tax Authority, and as the Secretariat General of Taxation in the Sultanate of Oman. He is a Tax Advisor at Omzest, advising on all tax matters of the group. In addition to his role, Mr Gamal Abdulla holds positions on the Board of Oman Re. (SAOG).</p>
5	فيصل محمد موسى اليوسف	<p>Mr. Faisal Al Yousef is the CEO of Al Yousef Group LLC. He previously worked with Ernst &amp; Young in Oman and the UAE as an Audit Specialist. He is a Chartered Certified Accountant (ACCA, UK) and holds an Executive MBA from Saïd Business School, University of Oxford, and a BSc in Economics from SOAS, University of London. He also holds an Advanced Diploma in Insurance.</p> <p>He serves as Chairman of Muscat Finance SAOG and Al Ruwad International Education Services SAOC, and as a Board Member of Al Anwar Investments SAOG. He brings over 20 years of experience in banking, finance, insurance, and investments.</p>
6	احمد محمود عبدالعاطي ابراهيم	<p>Ahmed Mahmoud is an Internal Audit and Risk Executive with over 22 years of leadership experience in governance, risk management, internal audit, and financial oversight across major organizations in Oman. He currently serves as Manager – Internal Audit at a leading construction company, overseeing assurance and advisory activities and strengthening internal control and governance frameworks.</p> <p>Ahmed holds an MBA and a Bachelor's degree in Commerce (Accounting) and is certified as CISA and CRMA. He is a Board Member of Phoenix Power SAOG and a former Board Member of IIA Oman, bringing expertise in governance, enterprise risk management, IT governance, and regulatory compliance.</p>
7	محمد رضا احمد جواد اللواتي	<p>Mr. Mohammed Al Lawati is a professional executive banker with over 40 years of experience in the Banking and Finance sector. He holds an MBA Marketing degree from the USA and is a Fellow of the American Academy of Financial Management (FAAFM). He was previously appointed CEO of Taageer Finance Company SAOG (2013-2018) and was Advisor to the Board of Directors (2018-2019). Prior to this, Mr Mohammed Al Lawati held the position of General Manager in Bank Dhofar SAOG, Deputy General Manager in Majan International Bank SAOC, Deputy General Manager in Alliance Housing Bank SAOG (Ahli Bank SAOG), Senior Executive in Bank Muscat SAOG and Executive at Standard Chartered Bank.</p>

8	CHANDRAHASAN THOZHUKKAT	<p>Dr. Chandrahasan T. Menon holds a degree in Economics and a Doctorate from Dunston Business School, Switzerland. He began his career in India and later moved to Oman, where he served as Senior Manager – Finance &amp; Administration at McAlpine Oman LLC. Since 1997, he has been a Finance Advisor to Huriah Company Group.</p> <p>Driven by a vision to integrate traditional Ayurvedic care within the GCC healthcare landscape, Dr. Menon founded Saham Ayurvedic Hospital in 2021. He currently serves as Chief Executive Officer of Saham Ayurvedic Hospital &amp; Health Center LLC and Managing Director of Well-Being Hospital LLC.</p> <p>He brings extensive experience in finance, administration, and healthcare development.</p>
9	سالم احمد سالم مرعى الشنفرى	<p>Mr. Salem Ahmed Salem Marai Al Shanfari holds a bachelor's degree in business administration, specializing in Financial Management. He currently serves as the Chief Executive Officer (CEO) of Al Marai TRD. With a career spanning approximately 19 years, Mr. Al Shanfari possesses extensive cumulative experience in the securities sector, investment portfolio management, and real estate companies.</p>
10	صلاح عبدالله سلطان الشامسى	<p>Mr. Salah Al Shamsi has over 28 years of experience in strategic leadership and management, with a strong track record in driving organizational transformation and operational excellence. He currently serves as Head of Strategic Planning and Risk Management at Al Maha Petroleum, leading cross-functional teams across strategy, risk management, and Fuel Station network development. His experience includes leading major development and investment projects, preparation of feasibility studies, corporate restructuring, and delivering innovative business solutions. He holds an MBA from the United Kingdom and equipped with extensive experience in Sales, Marketing, Advertising, customer service in addition to the development and management of retail chains, restaurants, bakeries, and coffee shops.</p> <p>Education MBA, Business Administration, The University of Hull, UK BBA, Marketing, The University of Arkansas at Little Rock, USA</p>
11	نورا محمد موسى اليوسف	<p>Ms. Noora Mohamed Musa Al Yousef holds a BSc in Business Administration (Marketing &amp; Management) from the American University of Sharjah (2012). She joined Ahli Bank SAOG in 2015 as an HR Officer and has served as a Risk Reviewer since 2017.</p> <p>She has experience in credit risk assessment, financial analysis, data analysis, and evaluation of business requirements. Her training includes the Oxford Innovative Entrepreneurship Workshop, Corporate Credit Analysis, Advanced Corporate Credit Analysis, and Talent Management &amp; Succession Planning</p>

12	عبدالرضا مصطفى عبدالرضا سلطان	<p><b>Mr. Abdulredha Mustafa Sultan is a highly respected Omani businessman known for his entrepreneurial leadership and business turnaround expertise, with a strong reputation locally and internationally.</b></p> <p><b>He holds a Bachelor's degree in Finance from San Diego State University, USA, and has completed executive programs in leadership, investments, and management. Since 1993, he has served as Managing Director of Mustafa Sultan Enterprises and is a Board Member of several public joint stock companies in Oman. He currently serves as Director and Chairman of the Audit Committee at Al Anwar Investments SAOG and Al Jazeera Services Co. SAOG.</b></p> <p><b>With over three decades of senior management and board experience, he is also an established real estate developer and owner of Four Points by Sheraton – Muscat. His additional roles include Honorary Consul of Finland in Oman, Founder Member of YPO, and Board Member of the Omani British Society (OBS).</b></p>
----	-------------------------------	--

